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Innstilling til Stortinget 
fra transport- og kommunikasjonskomiteen

Dokument 8:24 S (2020–2021)
Innstilling fra transport- og kommunikasjonsko-
miteen om Representantforslag fra stortingsrepre-
sentantene Arne Nævra, Lars Haltbrekken og Kari
Elisabeth Kaski om å utarbeide en ny nasjonal syk-
kelstrategi

Til Stortinget

Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen legge fram en stortings-
melding om en nasjonal sykkelstrategi.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslaget.

Komiteens merknader
K o m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  Ø y s t e i n  L a n g h o l m  H a n s e n ,  K i r s t i
L e i r t r ø ,  S v e r r e  M y r l i  o g  I n g a l i l l  O l s e n ,  f r a
H ø y r e ,  S o l v e i g  S u n d b ø  A b r a h a m s e n ,  N i l s
A a g e  J e g s t a d ,  l e d e r e n  H e l g e  O r t e n  o g
E l i z a b e t h  Å s j o r d  S i r e ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r -
t i e t ,  B å r d  H o k s r u d ,  To r  A n d r é  J o h n s e n  o g
M o r t e n  S t o r d a l e n ,  f r a  S e n t e r p a r t i e t ,  B e n g t
F a s t e r a u n e  o g  S i v  M o s s l e t h ,  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i ,  A r n e  N æ v r a ,  o g  f r a  Ve n s t r e ,
J o n  G u n n e s , viser til representantforslag om en
nasjonal sykkelstrategi, Dokument 8:24 S (2020–2021)
fra representanter fra Sosialistisk Venstreparti.

K o m i t e e n  viser til at det er stor tverrpolitisk enig-
het om økt bruk av sykkel, og at dette blant annet er
nedfelt i Nasjonal transportplan (2018–2029), der det
ble vedtatt et nasjonalt mål om 8 pst. sykkelandel på
landsbasis, og 20 pst. sykkelandel i byene. K o m i t e e n
fremhever at det de siste årene har det vært en spesiell
satsing på gange-, sykkel- og kollektivtiltak i byområde-
ne gjennom byvekstavtalene og belønningsmidler.

K o m i t e e n  viser til at nye typer sykler er blitt popu-
lære fremkomstmidler. Både elsykler og elsparkesykler er
eksempler på nye former for sykler som er mye brukt.

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a -
l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  Ve n s t r e , viser til at nye
sykkeltyper stiller andre krav til sykkeltilrettelegging,
og f l e r t a l l e t  peker på at dette er noe som bør ses på i
et nasjonalt perspektiv. 

F l e r t a l l e t  fremhever at det gjennom sykkelsat-
singen så langt foreligger mye kunnskap om hva som
skal til for å øke sykkelbruken, der god sykkelinfrastruk-
tur, drift og vedlikehold av gang- og sykkelanlegg og
trygg sykkelparkering er viktige tiltak. Samtidig fremhe-
ver f l e r t a l l e t  at befolkningstetthet, -sammensetning
og topografi varierer stort, og dette gjør at hvilke tiltak
som virker, varierer fra sted til sted. 

F l e r t a l l e t  viser til at fylkeskommunene og kom-
munene har et viktig ansvar for å tilrettelegge for sykkel.
Samtidig bidrar staten med midler til tiltak for gående og
syklende langs riksvei og gjennom belønningsmidler
som går til tiltak som bidrar til at nullvekstmålet nås. Dis-
se midlene går til tiltak avgjort etter lokal prioritering. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  er opptatt av at det er reell valgfrihet også i val-
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get av transportmidler, det være seg bil, buss, tog eller
sykkel. Med de klimatiske og topografiske forutsetnin-
gene vi har i Norge, er det byområdene som har størst
potensial for storstilt sykkelbruk, men d i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at også byene har vinter store deler av
året og er således ikke egnet for sykling året rundt for
alle grupper.

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a
H ø y r e ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t  o g  Ve n s t r e , viser
til Nasjonal transportplan og peker på at det er dette
plandokumentet og rulleringen av det som er det kor-
rekte rammeverket for nasjonale planer for transport-
midler. Samferdsel og planer for transport må sees i en
helhet, særlig når det er snakk om nasjonale planer.
Derfor mener f l e r t a l l e t  at sykkeltiltak i likhet med
andre transporttiltak best er ivaretatt av Nasjonal trans-
portplan, noe som også allerede er tilfellet.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at det er godt do-
kumentert hva som trengs for å øke sykkelbruken, det
er vedlikeholdte gang- og sykkelveier og trygge sykkel-
parkeringer. Å lage en egen stortingsmelding om tema-
et er unødvendig og vil bare være en kilde til økt
byråkrati. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  viser til Senterpartiets forslag i Dokument 8:23 S
(2019–2020): 

«Stortinget ber regjeringen sørge for at det i Statens
vegvesens vegnormaler som omhandler planlegging og
bygging av gang- og sykkelveger, utarbeides mer fleksi-
ble standarder som tar hensyn til at det er ulik trafikk-
mengde og dermed ulike behov i ulike deler av landet.»

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  F r e m s k r i t t s p a r t i e t  o g  S e n -
t e r p a r t i e t , viser til at endrede veinormaler for gang-
og sykkelvei er ønskelig blant annet for å få ned kostna-
den på utbyggingen. F l e r t a l l e t  viser til at det er stor
mangel på gang- og sykkelveier i distriktene, langs mange
smale veistrekninger i distriktene er sykling og gange
svært risikofylt selv om ÅDT er lav. I tillegg har sykling
blitt en viktig del av reiselivssatsingen i mange kommu-
ner, der statlige og andre offentlige etater i større grad bør
være med på å legge til rette for denne typen virksomhet.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  viser til at det i og rundt de største byene brukes store

beløp på gang- og sykkelveier og andre tiltak for å få fle-
re til å sykle. Ordningen med byvekstavtaler gir også de
største byene anledning til å samarbeide med de statli-
ge etatene om planlegging og utbygging av gang- og syk-
kelvei, noen tilsvarende løsning finnes ikke i mindre
byer og tettsteder. En tydelig strategi med virkemidler
for bruk av sykkel i hele landet må fremkomme i NTP.

På denne bakgrunn fremmer d i s s e  m e d l e m -
m e r  følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at det utarbei-
des en sykkelstrategi i forbindelse med rullering av Na-
sjonal transportplan.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  viser til
representantforslaget og fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen legge fram en stortings-
melding om en nasjonal sykkelstrategi.»

Forslag fra mindretall
Forslag fra Arbeiderpartiet og Sosialistisk Venstre-
parti:

Forslag 1
Stortinget ber regjeringen legge fram en stortings-

melding om en nasjonal sykkelstrategi.

Forslag fra Senterpartiet:
Forslag 2

Stortinget ber regjeringen sørge for at det utarbei-
des en sykkelstrategi i forbindelse med rullering av Na-
sjonal transportplan.

Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene fra

Høyre, Fremskrittspartiet og Venstre.

K o m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser til
representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre følgende

v e d t a k :

Dokument 8:24 S (2020–2021) – Representantfor-
slag fra stortingsrepresentantene Arne Nævra, Lars
Haltbrekken og Kari Elisabeth Kaski om å utarbeide en
ny nasjonal sykkelstrategi – vedtas ikke.

Oslo, i transport- og kommunikasjonskomiteen, den 24. november 2020

Helge Orten Jon Gunnes
leder ordfører



VEDLEGG



Sv
an

em
er

ke
tr

yk
ks

ak
, 2

04
1 

06
54

Tr
yk

k 
og

 la
yo

ut
: S

to
rt

in
ge

ts
 g

ra
fis

ke
 se

ks
jo

n




